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长春理工大学简介

 理工为主的综合性大学

 中国光学人才的摇篮

 上海合作组织大学成员

 中国卓越工程师教育培养计划学校

 中俄工科大学联盟项目院校

1958年，中国科学院与工程院院士王大珩先生在长春创建长春光学精密机械学院

（2002年更名为长春理工大学）。秉承“志存高远、坚毅自强、知行合一、追求卓越”的

理工精神，长春理工大学目前已经发展成为以光电技术为特色，工、理、文、经、管、

法、艺多学科协调发展的教学研究型重点大学，被誉为“中国光学人才的摇篮”，光学

工程学科一直处于领先地位。学校在激光、光电仪器、检测、通信、先进制造、计算机

应用、光电功能材料、纳米材料、生物医学工程等技术领域拥有雄厚科研实力，在经济、

管理、法学、汉语言文学等人文社会科学研究领域也成绩斐然。

长春理工大学拥有以中国工程院院士为首的，具有国际视野的强大的师资力量，遵

循“明德 博学 求是 创新”校训，培养具有创新精神和工程应用能力的高素质专门人才，

学校 2024年全日制在校生规模达 26,196人，其中博士研究生 947人、硕士研究生 6340

人、本科生 18794人。

长春理工大学的教育合作与学术关系网络涵盖欧洲、美洲、亚洲和非洲，已与美国、

加拿大、英国、德国、挪威、俄罗斯、日本、韩国、尼日利亚等 20多个国家的 100余所

高等院校和科研机构建立了友好合作关系。多年来，共有来自世界 106个国家的 3000多

名国际学生到校学习。
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2026 年春季入学主要招收项目：

更 多 招 生 专 业 （ 中 文 授 课 ） 请 登 录 长 春 理 工 大 学 网 络 申 请 系 统

http://cust.apply.cucas.cn/或 https://sie.cust.edu.cn 查看并申请。

注意事项：

1. 截止申请时间：2025年 12月 20 日。

2. 收到预录取通知书应于 7 个工作日内缴纳申请费（400元）和入学保证金（3,000 元），

否则取消录取资格。

3. 申请奖学金时，请认真了解奖学金的申请要求后再申请，不满足条件者请勿申请。

4. 一学期语言生持 X2 签证入境，学习结束后须离境，不能转换为留在中国的其它签证。

5. 学制一年以上的项目，因居留签证至少办理一年，因此学费和宿费须按年支付。

项目 专业
授课

语言
开学时间 预计学制(年) 标准学费

最低开

班人数

硕士

工商管理 英语 2026-3-2

2 年

22,000 元/学年

（优秀学生可获“英

语授课硕士项目奖学

金”支持）

10

机械工程 英语 2026-3-2 10

计算机应用

技术
英语 2026-3-2 10

信息与通信

工程
英语 2026-3-2 10

语言生

实用基础

汉语
汉语 2026-3-2 1 年 12,000 元/学年 10

实用基础

汉语
汉语 2026-3-2 1 学期 6,000 元/学期 10

http://cust.apply.cucas.cn/
https://sie.cust.edu.cn/
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一、英语授课硕士项目

 开学日期：2026年 3月 2日
 专业：机械工程，MBA（工商管理硕士），计算机应用技术，信息与通信工程

 学制：2年
 教学方式：线下教学

 申请费：400元
 宿费：3,000元/学期/床（双人间）

 学费：22,000元/学年

 入学要求：

1.非中国公民，身体健康，35岁以下。

2.具有本科毕业以上的学历，本科成绩平均分需达满分 65%以上或成绩绩点 CGPA2.5/4.0以上。

3.非母语英语申请者须雅思 5.5、托福（IBT）80以上。

 奖学金：申请者如满足如下条件，可申请长春理工大学英语授课硕士项目奖学金（部分奖学金），

奖学金具体内容、申请条件和获得奖学金后学费实际缴纳数值见下表。

学年 奖学金内容 授予奖学金条件 实际缴纳学费

第一学年 减免 50%学费
申请者本科成绩平均分需达满分 70%以上或成绩绩点 CGPA

达到 2.8/（最高绩点 4.0）以上。
11,000 元

第二学年 减免 100%学费
上一学年出勤率满足 85%以上，无课程科目不合格，无违

法违纪记录。
0 元

注：

 满足奖学金申请条件者：选择专业时在“项目搜索”里选择“长春理工大学英语授课硕士奖学金

（半奖）”；选择“学习类型”时，“学习类型”选择“长春理工大学英语授课硕士奖学金（半

奖）”。每专业名额 10名，择优录取，先到先得，额满为止。

 不满足奖学金申请条件者不能申请此奖学金，在选择专业时在“项目搜索”里选择“自费（无奖

学金）硕士项目”；选择“学习类型”时，“学习类型”选择“自费（无奖学金）硕士项目”。

 申请材料（在 http://cust.apply.cucas.cn/申请系统里填写或提交，不需要提供纸质材料）：

1.有效护照的复印件，包含有姓名、护照号码、有效期和照片。

2.与护照照片一致的照片 1张。

3.近期生活照 1张或 10秒内生活视频。

4.经过公证的最高学历证明。如申请人为在校学生，须提交本人就读学校出具的在学证明。中英文以

外文本须附经公证的中文或英文的译文。

5.学习成绩单。中英文以外文本须附经公证的中文或英文的译文。

6.来华学习或研究计划。不少于 500字，用中文或英文书写。

7.推荐信。两名教授或副教授的推荐信，用中文或英文书写。

8.非英语母语申请者提供英语能力证明，如雅思、托福成绩。

9.在 6个月有效期内的《外国人体格检查表》复印件。

10.在 6个月有效期内的无犯罪证明。

11.申请人或监护人不低于 5万元人民币的银行账户余额证明（3个月内）。
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二、实用标准汉语课程项目（1 年）

 开学日期：2026年 3月 2日
 申请费：400元
 教学方式：线下教学

 学费：12,000元/学年

 宿费：6,000元/学年/床（双人间）

 申请材料（在 http://cust.apply.cucas.cn/申请系统里填写或提交，不需要提供纸质材料）：

1.有效护照的复印件，包含有姓名、护照号码、有效期和照片。

2.与护照照片一致的照片 1张。

3.最高学历证书复印件。

4.在 6个月有效期内的《外国人体格检查表》复印件。

5.在 6个月有效期内的无犯罪证明。

6.申请人或监护人不低于 2万元人民币的银行账户余额证明（3个月内）。

三、实用标准汉语课程项目（1 学期）

 开学日期：2026年 3月 2日
 申请费：400元
 教学方式：线下教学

 学费：6,000元/学期

 宿费：3,000元/学期/床（双人间）

 申请材料（在 http://cust.apply.cucas.cn/申请系统里填写或提交，不需要提供纸质材料）：

1.有效护照的复印件，包含有姓名、护照号码、有效期和照片。

2.与护照照片一致的照片 1张。

3.最高学历证书复印件。

4.在 6个月有效期内的《外国人体格检查表》复印件。

5.在 6个月有效期内的无犯罪证明。

6.申请人或监护人不低于 2万元人民币的银行账户余额证明（3个月内）。

注：一学期语言生持 X2签证入境，学习结束后须离境，不能转换为留在中国的其它签证。
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四、到校学习涉及的其他费用（非校方收费，仅供参考）

 保险费：800元/年（学校代收代缴）

 签证体检费：445元/次
 签证费：400元/次
 生活费：约 2000元/月

五、申请、录取与报到流程

重要提醒：

1. 学校的录取进展均通过电子邮件通知，申请时请确保电子邮件地址正确，申请后应及时查看电子邮件。

2. 录取通知书、JW202 表或 DQ 表均为电子版，通过电子邮件发送，其中 JW202 表或 DQ 表须通过电子邮

件内的链接自行下载。

3. 申请时请务必认真核对好自己的申请信息尤其是护照号码、姓名、出生日期、护照有效期、经济担保人

信息等。

4. 申请人如有在中国的学习经历，须如实填写，不可隐瞒，如发现隐瞒，将取消录取资格。

六、联系方式

长春理工大学国际教育学院

电子邮箱：admission-sie@cust.edu.cn
申请网址：http://cust.apply.cucas.cn/
联 系 人：迟 韧 0086-431-85583294

刘森华 0086-431-85583292

http://cust.apply.cucas.cn/
http://cust.apply.cucas.cn/


1

October，2025

Admission Guide for International student 2026 Spring Intake
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Introduction of CUST

 A comprehensive university with Science and Engineering as its focus
 The cradle of China's optical talents
 Member of China Excellent Engineer Education and Training Project
 Member of Shanghai Cooperation and Organization Universities
 Member of ASRTU(AssoAssociation of Sino-Russian Technical Universities)
In 1958, Wang Daheng, an Academician of Chinese Academy of Sciences and Chinese Academy of
Engineering, founded Changchun Institute of Optics and Fine Mechanics ( Renamed as Changchun
University of Science and Technology in 2002, hereinafter as CUST ). Now, by adhering to its
philosophy of "Clinging to Lofty Aspiration, Encouraging Perseverance and Self-improvement,
Unifying Knowledge into Action, Striving for Remarkable Achievements", CUST has been
developed into a teaching and research public key university, which attaches importance to the
coordination between multiple disciplines of engineering, science, arts, economics, management
and law with its optical-electronic technology as the most striking feature, was known as "the cradle
of Chinese optical talents", its discipline of optical engineering is always been in the leading
position in China. CUST is featured in its powerful scientific research strength in the fields of laser
technology, optical-electronic instruments, testing, communications, advanced manufacturing,
computer applications, optoelectronic materials, nano-materials, bio-medical engineering and
among others. It has also an outstanding achievements in humanities and social scientific research
such as economics, management, law, and Chinese language and literature as well.
CUST has a powerful teachers team with international vision headed by an Academician of Chinese
Academy of Engineering, follow the "Virtuous,Learned,Truthful,Innovative" school motto, cultivate
high quality specialized talents with innovative spirit and engineering application ability, there are
26,196 full-time students, including 947 doctoral students, 6340 masters, 18794 undergraduates.
The educational cooperation and academic relationship network of CUST covers Europe, America,
Asia and Africa, has established friendly and cooperative relations with more than 100 universities
and research institutions in more than 20 countries, including the United States, Canada, the United
Kingdom, Germany, Norway, Russia, Japan, South Korea and Nigeria. Over the years, more than
3,000 international students from 106 countries study in CUST.
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Major Programs for 2026 Spring Intake

More majors are available and can be applied at https://sie.cust.edu.cn or http://cust.apply.cucas.cn/
Reminder:
1. The application deadline is December 20, 2025.
2. Upon receipt of the pre-admission notice, an application fee (400 CNY) and an admission

deposit (3000 CNY) should be paid within 7 days, otherwise the admission qualification will be
cancelled.

3. When applying for scholarships, please carefully review the application requirements before
submission. Applicants who do not meet the criteria should not apply.

4. Language students enrolled in one-semester programs enter with an X2 visa and must depart
upon completion of studies. The X2 visa cannot be converted to other types of visas for extended
stay in China.

5. For programs with a duration of more than one year, the residence permit is processed for a
minimum of one year, so tuition and accommodation fees must be paid annually.

Program Major Teaching
Language

Starting
Time

Duration
（Years）

Tuition

（CNY）

The
Minimum
Number of
Students

Master

MBA English 2026-3-2

2 years

22,000/Year

(Outstanding students
can be supported by
scholarship for
English-taught graduate
programs)

10

Mechanical Engineering English 2026-3-2 10

Computer Application
Technology English 2026-3-2 10

Information and
Communication
Engineering

English 2026-3-2 10

Language
Course

Practical Standard
Chinese Chinese 2026-3-2 1 year 12,000CNY

/Year
10

Practical Standard
Chinese Chinese 2026-3-2 0.5 year 6,000CNY

/Semester
10
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I．English-taught Master’s Programs

 School-opening date: March 2, 2026
 Majors: Mechanical Engineering, MBA (Master of Business Administration), Computer Application
Technology, Information and Communication Engineering

 Duration: 2 years
 Application fee:400 CNY
 Accommodation:6,000 CNY/year/bed (double room)
 Tuition fee: 22,000CNY/year
 Admission requirements
1. Non-Chinese citizen, in good health and under the age of 35.
2. Bachelor degree or above, with a GPA of 2.6/4.0 or above.
3. Non-native English speaker must have an IELTS of 5.5 or a TOEFL (IBT) of 80 or above

 Partial Scholarship：Outstanding students will be supported by The Scholarship for English-taught
Master ( Partial Scholarship), the actual payment of tuition after scholarship deduction is shown as
follows:

Year Scholarship
Coverage Eligibility for awarding scholarship tuition fee

actually paid

First year 50% tuition
deduction

Applicants should have an average score of 70% or above or a
CGPAof 2.8 or above (maximum CGPAof 4.0). 11,000CNY

Second year 100% tuition
deduction

The attendance rate should be above 85%, and there should be no
record of violation of laws and disciplines, and no subject failed in
the previous academic year.

0

Note:
 Applicants meet the scholarship requirements: choose ‘The Scholarship for English-taught Master

（Partial scholarship）’ in option of ‘Select program’ on ‘Select program’ page, choose ‘The Scholarship
for English-taught Master（Partial scholarship）’ in option of ‘study type’ on ‘Please Select Study Type’
page. Ten places for each major, admission based on merit is on a first come, first served basis until
the quota is full.

 Applicants can’t meet the scholarship requirements: who should choose ‘Self-paid（No Scholarship）
for Master’ in option of ‘Select program’ on ‘Select program’ page, choose ‘Self-paid（No Scholarship）for
Master’ in option of ‘Study type’ on ‘Please Select Study Type’ page.

 Application Documents(Upload to application system)
1. A copy of a valid passport, including name, passport number, expiration date, and photo.
2. A photo consistent with the passport of the applicant.
3. A notarized certificate of the highest academic qualification. A notarized copy is also required if it is in a
text other than Chinese or English.
4. Academic transcripts: Transcripts in languages other than Chinese or English must be attached with
notarized Chinese or English translations..
5. A Study Plan or Research Proposal in Chinese or English (Aminimum of 500 words ).
6. Two recommendation letters in Chinese or English issued by professors or associate professors.
7. Certificate of English proficiency, such as IELTS or TOEFL scores, only for Non-English native speakers.
8. A copy of the Physical Examination Form for Foreigners within its validity period of 6 months.

9. A certificate of no criminal record within its validity period of 6 months.

10. A bank statement show the bank account of the applicant or guardian has a balance is at least

50,000RMB within 3 months.
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II. Practical Standard Chinese ( 1 year )

The Chinese Courses are designed to help international students to learn Chinese,
understand Chinese culture, and pass relevant HSK examinations.

 School-opening date: March 2, 2026
 Application fee:400 CNY
 Tuition fee: 12,000CNY/year
 Accommodation: 6,000 CNY/year/bed (double room)
 Application Documents(Upload to application system)
1. A copy of a valid passport, including name, passport number, expiration date, and photo.
2. A photo consistent with the passport of the applicant.
3. A notarized certificate of the highest academic qualification.
4. A copy of the Physical Examination Form for Foreigners within its validity period of 6 months.
5. A certificate of no criminal record within its validity period of 6 months.
6. A bank statement show the bank account of the applicant or guardian has a balance is at least
20,000RMB within 3 months

III. Practical Standard Chinese ( 1 semester)

The Chinese Courses are designed to help international students to learn Chinese,
understand Chinese culture, and pass relevant HSK examinations.

 School-opening date: March 2, 2026
 Application fee:400 CNY
 Tuition fee: 6,000CNY/semester
 Accommodation: 3,000 CNY/semester/bed (double room)
 Application Documents(Upload to application system)
1. A copy of a valid passport, including name, passport number, expiration date, and photo.
2. A photo consistent with the passport of the applicant.
3. A notarized certificate of the highest academic qualification.
4. A copy of the Physical Examination Form for Foreigners within its validity period of 6 months.
5. A certificate of no criminal record within its validity period of 6 months.
6. A bank statement show the bank account of the applicant or guardian has a balance is at least
20,000RMB within 3 months

Reminder:
Language students enrolled in one-semester programs enter with an X2 visa and must depart upon
completion of studies. The X2 visa cannot be converted to other types of visas for extended stay in China.



6

IV. Other fees (not charged by CUST)
 Insurance fee: 800 CNY/year（collected and paid by CUST）
 Physical examination cost for visa: 445 CNY
 Visa fee: 400 CNY
 Living expenses: about 2,000 CNY/month

V. Admission procedures

Important Notice:
1. All admission updates will be communicated exclusively via email. Applicants must ensure the accuracy
of the email address provided during application and are expected to monitor their inbox regularly thereafter.
2. The Admission Notice, JW202 Form, and DQ Form will be issued electronically through email. Please
note that the JW202 Form or DQ Form must be downloaded independently via the link provided in the
email.
3. Applicants are required to thoroughly verify all application details, with particular attention to information
of passport number, full name, date of birth, passport expiration date, and financial sponsor.
4. Any prior academic experience in China must be fully and truthfully disclosed. Failure to disclose such
information will result in immediate revocation of admission eligibility.

VI. Contact information

Changchun University of Science and Technology
School of International Education
• Email: admission-sie@cust.edu.cn
• Website for apply: http://cust.apply.cucas.cn/ or http://sie.cust.edu.cn
• Tel: 0086 431 85583294 Chi Ren
• Tel: 0086 431 85583292 Liu Senhua

Apply online at
http://cust.apply.cuca

s.cn

CUST reviews
and send

Pre-Admission
Notice

Applicant pays an application fee
(400 CNY) and admission deposit
(3000 CNY) (the receipt should
be uploaded within 7 days after
receiving Pre-Admission Notice)

Confirm formal admission

The university processes and

sends Admission Notice,

JW202 Form or DQ Form

Go to the Chinese Embassy to apply

for an entry visa with the Admission

Notice, the JW202 Form or DQ Form

and related materials

Enter China with an entry

visa and arrive at university

on time
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国际学生宿舍Dormitory

长春理工大学国际教育交流中心（华苑宾馆 9-12 楼）为我校留学生宿舍，坐落于长春理工大学南校区，

附近轻轨、公交车可直达火车站和大型商业区，交通便捷。周边有银行、医院、邮局、书店、大型商场和商

业街，生活配套功能完善。CUST provides international students with dormitories at International

Education and Exchange Center (9-12 floors of Huayuan Hotel), which is located at the South

Campus of the university where fast trams and buses are accessible to the railway station and main

downtown areas. Nearby there are banks, hospitals, post office, bookstores, shopping malls and

commercial streets. Basic living facilities are sound and complete.

设施 Facilities

 单人间和双人间可供选择 Single and double rooms are available

 房间内配有浴室与洗手间 Each room is equipped with a bathroom and toilet

 每楼层配有公共厨房 A kitchen is equipped on each floor

 24 小时安全监控 24-hour security surveillance

 24 小时热水供应 24-hour hot water supply

 洗衣机房 Laundry Room

 免费 Wifi Free Wifi

 活动室 Activity room

 健身房 Gym room

 乒乓球室 Table tennis room

 多功能室 Multi-function room


